



**Shaikh Abdulla bin Khalifa Al Khalifa**

**Ms. Najla M. Al Shirawi**

## **SICO ANNOUNCES RESULTS FOR FIRST NINE MONTHS AND THIRD QUARTER OF 2016**

**Manama, Kingdom of Bahrain – 8 November 2016:** Securities & Investment Company (SICO), licensed by the Central Bank of Bahrain as a conventional wholesale bank, announced today its financial results for the first nine months and third quarter of 2016.

Operating income for the nine-month period ended 30 September 2016 totalled BD 5.0 million versus BD 6.8 million for the same period last year. SICO reported a net loss of BD 63 thousand after provisioning of BD 1.1 million against impairments of available-for-sale investments for the first nine months of 2016, compared with a net profit of BD 2.3 million for the corresponding period in 2015. The decrease of 103 % reflects the extremely volatile economic and market conditions during this period compared with the previous year. Basic earnings per share were a negative Bahraini 0.15 fils against a positive 5.36 fils for the first nine months of 2015.

For the third quarter of 2016, SICO reported operating income of BD 1.35 million against a loss of BD 16 thousand the previous year. Net loss was BD 485 thousand for the period compared with a loss of BD 1.24 million for the third quarter of 2015 representing an improvement of 61%. Basic earnings per share were minus Bahraini fils 1.14 compared with a negative 2.89 fils for the third quarter of 2015.

Commenting on these results, Shaikh Abdulla bin Khalifa Al Khalifa, Chairman of Securities & Investment Company, said: "Regional market performance had an adverse impact on SICO's bottom line year to date, which is not reflective of the underlying core fee business performance. Total income remained relatively strong compared with the previous year, especially for the third quarter, reflecting the resilient performance by our core business lines of brokerage, asset management and corporate finance. Our solid and highly liquid balance sheet will continue to provide SICO with the strength and flexibility to selectively pursue promising new business opportunities arising from any continued weakness in regional markets."

Year to date, brokerage and other income grew to BD 1.37 million from BD 1.33 million, while interest income increased to BD 865 thousand from BD 524 thousand a year earlier. Net fee and commission income decreased to BD 1.89 million from BD 2.60 million, with net investment income reducing to BD 868 thousand compared with BD 2.32 million for the corresponding period in 2015.

For the first nine months of 2016, staff-related and other operating expenses reduced to BD 4.04 million from BD 4.45 million last year. Total assets under management continued to grow during the period, reaching BD 366.4 million (US\$ 971.9 million) versus BD 332.3 million (US\$ 881.5 million) at the end of 2015. Assets under custody with the Bank's wholly-owned subsidiary – SICO Funds Services Company (SFS) –

increased to BD 1.75 billion (US\$ 4.64 billion) from BD 1.69 billion (US\$ 4.48 billion) at end of the previous year.

As at 30 September 2016, total balance sheet footings had increased to BD 131.71 million from BD 112.76 million at the end of December 2015, while shareholders' equity stood at BD 56.88 million (net of dividends of BD 2.14 distributed during the year) compared with BD 58.43 million at the end of the previous year. SICO maintained a very strong capital adequacy ratio of 42.77%, which is substantially higher than the requirement of the Central Bank of Bahrain.

According to SICO Chief Executive Officer Ms. Najla M. Al Shirawi: "Despite increasingly volatile market conditions, coupled with an uncertain economic backdrop for most of the period, SICO witnessed an encouraging increase in business activity for the first nine months of 2016. Highlights include an improved market share for Brokerage; a year-on-year growth in AUMs by Equity and Fixed Income Asset Management; and the closing of two innovative and high-profile transactions by Corporate Finance, with another expected to come to the market before the end of the year.

"At the same time, we were successful in maintaining a strict control over operating expenses, which showed an encouraging year-on-year reduction, while continuing to grow our business and product offering. We will maintain our enduring commitment to reciprocate the trust and loyalty of our clients by identifying and delivering innovative new investment solutions to help them navigate through these challenging times, backed by our in-depth insight into regional markets."

- Ends -

## About Securities & Investment Company (SICO)

Headquartered in the Kingdom of Bahrain, and with a growing regional presence and international footprint, Securities & Investment Company (SICO) is one of the premier wholesale banks in the GCC region. SICO provides a select range of investment banking solutions – brokerage, market making, treasury, asset management, corporate finance, and custody and fund administration – which are underpinned by an independent, value-added research capability.

Established in 1995, and listed on the Bahrain Bourse in 2003 as a closed company, SICO operates under a conventional wholesale banking licence from the Central Bank of Bahrain. The Bank has two wholly-owned subsidiaries: SICO Fund Services Company (SFS) – a specialised regional custody house; and SICO UAE – an Abu Dhabi-based brokerage firm licensed by the Emirates Securities & Commodities Agency.

### ***Media Contact:***

Ms. Nadeen Oweis  
Head of Corporate Communications  
Securities & Investment Company (SICO)  
Direct Tel: (+973) 1751 5017  
Email: [nadeen.oweis@sicobahrain.com](mailto:nadeen.oweis@sicobahrain.com)



السيدة نجلاء محمد الشيراوي

الشيخ عبدالله بن خليفة آل خليفة

## سيكو تعلن نتائجها للأشهر التسعة الأولى والرابع الثالث من العام 2016

المنامة، مملكة البحرين – 8 نوفمبر 2016: أعلنت شركة الأوراق المالية والاستثمار (سيكو)، وهي شركة مرخصة من قبل مصرف البحرين المركزي كبنك جملة تقليدي، اليوم عن نتائجها المالية للأشهر التسعة المنتهية في سبتمبر 2016 و الربع الثالث من العام الحالي.

حيث بلغ الدخل التشغيلي للأشهر التسعة المنتهية في 30 سبتمبر 2016 مبلغ 5.0 مليون دينار بحريني مقارنةً بمبلغ 6.8 مليون دينار بحريني لنفس الفترة من السنة السابقة. وسجل البنك خسارة صافية بلغت 63 ألف دينار بحريني بعد خصم مبلغ 1.1 مليون دينار بحريني مخصصات انخفاض قيمة الاستثمارات المتاحة للبيع للتسعة الأشهر الأولى من عام 2016 ، مقارنةً بأرباح صافية بلغت 2.3 مليون دينار بحريني في نفس الفترة من سنة 2015، و منخفضةً بنسبة 103% ، ويعود السبب الرئيسي في ذلك الى تحديات المناخ الاقتصادي التي شهدتها الأسواق خلال هذه الفترة مقارنةً بما كانت عليه في السنة السابقة. كذلك بلغت خسارة السهم 0.15 فلس للسهم مقارنة مع ربحية للسهم بلغت 5.36 فلس للأشهر التسعة الأولى من سنة 2015.

وإلى جانب ذلك، بلغ الدخل التشغيلي للربع الثالث من سنة 2016 مبلغ 1.35 مليون دينار بحريني مقابل خسارة بقيمة 16 ألف دينار بحريني في نفس الفترة من السنة السابقة. وسجل البنك خسارة صافية للفترة بلغت 485 ألف دينار بحريني أقل بنسبة 61% مقارنةً بخسارة 1.24 مليون دينار بحريني للربع الثالث من سنة 2015. كما بلغت خسارة السهم 1.14 فلس للسهم مقابل خسارة للسهم بقيمة 2.89 فلس للربع الثالث من سنة 2015.

وتعليقاً على هذه النتائج، فقد صرح الشيخ عبدالله بن خليفة آل خليفة، رئيس مجلس إدارة سيكو قائلاً: "لقد أثر تراجع الأسواق الإقليمية سلباً على أرباح سيكو خلال التسعة الأشهر الأولى من السنة ، الا أن ذلك لا يمثل أداء قطاعات أعمال سيكو الأساسية القائمة على الدخل من الرسوم والأتعاب والعمولات. حيث سجل الدخل الإجمالي

أداءً قوياً نسبياً مقارنةً بالسنة السابقة، وعلى الأخص للربع الثالث من السنة، ما يعكس مدى ثبات أداء قطاعات أعمالنا الأساسية المتمثلة في خدمات الوساطة وإدارة الأصول وتمويل المؤسسات. كما أن ميزانيتنا العمومية القوية التي تمتاز ببسيولة كبيرة سوف تستمر في تعزيز قوة أداء البنك ومرونته في اختيار أفضل الفرص الاستثمارية الواعدة الجديدة التي قد تظهر نتيجةً لضعف أداء الأسواق الإقليمية".

ومن ناحية أخرى، نما الدخل من الوساطة والمصادر الأخرى خلال الأشهر التسعة الأولى من سنة 2016 ليصل إلى 1.37 مليون دينار بحريني من 1.33 مليون دينار بحريني، بينما ارتفعت إيرادات الفوائد لتصل إلى 865 ألف دينار بحريني من 524 ألف دينار بحريني في نفس الفترة من السنة السابقة. وفي المقابل، انخفض صافي الدخل من الرسوم والعمولات إلى 1.89 مليون دينار بحريني من 2.60 مليون دينار بحريني، كما انخفض صافي الدخل من الاستثمار إلى 868 ألف دينار بحريني من 2.32 مليون دينار بحريني في نفس الفترة من العام 2015.

هذا وانخفضت النفقات التشغيلية والتي تشمل نفقات الموظفين والمصاريف الإدارية العامة والمصاريف الأخرى لفترة الأشهر التسعة الأولى من سنة 2016 إلى 4.04 مليون دينار بحريني من 4.45 مليون دينار بحريني في السنة السابقة. بينما استمر نمو الأصول تحت الإدارة خلال الفترة ليصل إلى 366.4 مليون دينار بحريني (971.9 مليون دولار أمريكي) مقارنةً بما مجموعه 332.3 مليون دينار بحريني (881.5 مليون دولار أمريكي) كما في نهاية سنة 2015. إلى جانب ذلك، ارتفعت الأصول المحتفظ بها لدى شركة سيكو لخدمات الصناديق الاستثمارية ش.م.ب. (مقفلة) التابعة والمملوكة بالكامل لسيكو لتصل إلى 1.75 مليار دينار بحريني (4.64 مليار دولار أمريكي) من 1.69 مليار دينار بحريني (4.48 مليار دولار أمريكي) كما في نهاية السنة السابقة.

ارتفعت الأرصدة الأجمالية في الميزانية العمومية وكما في 30 سبتمبر 2016، إلى 131.71 مليون دينار بحريني، من 112.76 مليون دينار بحريني كما في نهاية ديسمبر 2015، بينما بلغت حقوق المساهمين 56.88 مليون دينار بحريني (بعد خصم توزيعات الأرباح المدفوعة للمساهمين خلال السنة والبالغة 2.14 مليون دينار) مقارنةً بمبلغ 58.43 مليون دينار بحريني كما في نهاية السنة السابقة. وكانت نسبة كفاية رأس مال الموحد قوية إذ بلغت 42.77% وهي نسبة أعلى بكثير من النسبة التي يشترطها مصرف البحرين المركزي.

وقد أكدت السيدة نجلاء محمد الشيراوي، الرئيس التنفيذي لسيكو "أن البنك قد شهد زيادة محفزة في أنشطة أعماله في الأشهر التسعة الأولى من العام 2016 وذلك على الرغم من استمرار حدة تقلبات الأسواق والضبابية التي اتسم بها المناخ الاقتصادي خلال هذه الفترة. وقد اشتملت أبرز إنجازات سيكو على ارتفاع الحصة السوقية للوساطة المالية، ونمو حجم الأصول تحت الإدارة مقارنةً بنفس الفترة من السنة السابقة نتيجةً لزيادة حجم محافظ الاستثمار في الأسهم وأدوات الدخل الثابت، واستطاع قطاع تمويل المؤسسات إتمام بنجاح عمليتي تمويل مؤثرتين تتميزان بخصائص مبتكرة، ومن المتوقع إتمام عملية أخرى قبل نهاية السنة".

وأضافت الشيراوي "لقد استطعنا طيلة هذه الفترة من تقنين المصاريف التشغيلية، وحققتنا انخفاضاً مشجعاً فيها مقارنةً بنفس الفترة من السنة السابقة، بينما واصلنا تنمية أعمالنا و طرح المزيد من المنتجات الفريدة، وسوف نواصل التزامنا بتعزيز ولاء وثقة عملائنا من خلال إيجاد وتقديم حلول استثمارية مبتكرة لعملائنا لتمكينهم من تجاوز أوضاع السوق الصعبة بناءً على معرفتنا العميقة بالأسواق الإقليمية".

### **نبذة عن شركة الأوراق المالية و الاستثمار (سيكو):**

تُعد شركة الأوراق المالية و الاستثمار (سيكو) وهي شركة مرخصة من قبل مصرف البحرين المركزي كبنك جملة تقليدي وتتخذ من مملكة البحرين مقراً لها والأخذة بالتوسع على المستويين الإقليمي والدولي، من أهم بنوك الجملة في منطقة مجلس التعاون الخليجي. وتقدم الشركة مجموعة منتقاة من الخدمات المصرفية الإستثمارية التي تشمل الوساطة وصناعة السوق وخدمات الخزينة وإدارة الأصول وتمويل المؤسسات وحفظ الأوراق المالية وإدارة الصناديق الإستثمارية التي تستند إلى الأبحاث الإستثمارية ذات القيمة المضافة.

بدأت سيكو مزاوله أعمالها عام 1995 وتم إدراج أسهمها في سوق البحرين للأوراق المالية في عام 2003 كشركة مُقفلة. ولسيكو شركتين تابعتين ومملوكتين لها بالكامل, هي شركة سيكو لخدمات الصناديق الإستثمارية التي تُعد شركة متخصصة في أعمال حفظ الأوراق المالية وخدمات إدارة الصناديق الإستثمارية على المستوى الإقليمي. وشركة الأوراق المالية و الاستثمار (الإمارات) دار وساطة مالية مقرها في أبو ظبي و مرخصة من قبل هيئة الأوراق المالية والسلع في الإمارات للقيام بأعمال التداول في دولة الإمارات العربية المتحدة.

### **لمزيد من المعلومات:**

ندين عويس، مدير العلاقات العامة  
شركة الأوراق المالية والاستثمار (سيكو)  
هاتف مباشر: 1751 5017 (973+)  
بريد إلكتروني: [nadeen.oweis@sicobahrain.com](mailto:nadeen.oweis@sicobahrain.com)